	اتجاه جديد نحو الموصلات الفائقة المصنوعة من الحديد 
عززت التقارير الخاصة بالتوصيلية الفائقة عند درجة حرارة تصل إلى 32 كلفن الاهتمام بعائلة الموصلات الفائقة التي تُعرف باسم الشالكوجينيديات الحديدية. قد يكون للضغط دور مهم في إنتاج التوصيلية الفائقة والتحكم فيها في الموصلات الفائقة القائمة على الحديد، ويوضح صن وآخرون أنه كلما زاد الضغط على نظام ما، فإن التوصيلية الفائقة في الشالكوجينيديات الحديدية تتلاشى في البداية ثم تعود للظهور في مرحلة أخرى عند درجة حرارة تحوّل أكثر ارتفاعًا وعند ضغط يتجاوز 11.5 جيجا باسكال، أو أعلى من 110000 أتموسفير. ويمكن لهذه الظاهرة إثبات كونها مفيدة في معالجة الخصائص الإلكترونية والبنيوية للمواد بدون تغيير خصائصها الكيميائية. 
تعد الدراسات التي تُجرى تحت ضغط عالٍ وسيلة مفيدة لبحث آليات التوصيلية الفائقة.

تحويل روابط الكربون-الهيدروجين المفردة 
يُعد تطوير طرق تخليق جديدة للتفعيل الانتقائي لروابط الكربون-الهيدروجين (C–H) أمر بالغ الأهمية، وذلك لأن هذا التحويل الكيميائي من المرجح أن يُحدث ثورة في تخليق الجزيئات المعقدة. وهنا يوضح إريك سيمونز وجون هارتفيغ أن المزيج الذي يتكون من المحفِّز (الإيريديوم- فيناثرولين) والكاشف (ثنائي الهيدريدوسيلان) يؤدي إلى التفعيل الانتقائي للروابط الأساسية بين الكربون-الهيدروجين والتي تقع بالقرب من مجموعة الهيدروكسيل. 
يشمل مجال التفاعل الكحولات والكيتونات، مما يرجح أن هذه الطريقة ستكون مناسبة للتفعيل الانتقائي لروابط الكربون-الهيدروجين في المركبات الطبيعية المعقدة.
العوالم المفقودة: الغابة الأحفورية القديمة في ولاية نيويورك
كانت غابة جولدرينج (Goldring’s) (أقدم الغابات الأحفورية في العالم) هي موضوع المعرض المبتكر في متحف ولاية نيويورك في العشرينيات من القرن الماضي، وقد تم اكتشافها خلال عمليات التحجير عند بناء سد وخزان جيلوبا في بلدة سكولاري بولاية نيويورك. وقد اضطلع خبير علم الحفريات وينفريد جولدرينج بالوصف والشرح العلميين لجذوع Eospermatopteris وبالتكهن بأهميتها. وتستمر المنشورات الأصلية في التأثير على وجهات النظر التي تتعلق نشأة النظام البيئي في الغابة. تم ردم المحجر وظل دون استخدام لمدة 90 عامًا، ولكن في عام 2010 حدد ستين وآخرون وضع سطح التربة للغابة القديمة الأصلية كما حددوا جزءًا من الموقع على الخريطة. وبدلاً من نوع واحد من الأشجار، فقد وجدوا ثلاثة أنواع، مع وجود دليل على التباعد والتفاعلات الحيوية بين أشكال النباتات التي تختلف عن بعضها البعض بشكل مذهل. وسيكون لهذه الاكتشافات تأثير كبير على تفسير دلائل حفريات مجزأة أخرى في هذه الغابات القديمة. 

	A second wind for iron superconductors 
Reports of superconductivity at up to 32 kelvin have boosted interest in a family of superconductors known as the iron chalcogenides. Pressure can have a significant role in the production and control of superconductivity in iron-based superconductors, and here Sun et al. report that as pressure on a system increases, superconductivity in the iron chalcogenides vanishes at first, then reappears in a second phase with a higher transition temperature at pressures above 11.5 gigapascals, or more than 110,000 atmospheres. 
This phenomenon could prove useful for manipulating the electronic and structural properties of materials without altering their chemistry. High-pressure studies are a useful method for investigating the mechanisms of superconductivity.

Single C–H bonds transformed 

The development of new synthetic methods for the selective functionalization of C–H bonds is extremely important, because this chemical transformation has the potential to revolutionize the synthesis of complex molecules. Here, Eric Simmons and John Hartwig show that the combination of an iridium-phenanthroline catalyst and a dihydridosilane reagent leads to the site-selective functionalization of primary C–H bonds situated close to a hydroxyl group. The scope of the reaction encompasses alcohols and ketones, suggesting that this methodology will be suitable for the selective functionalization of C–H bonds in complex natural products.

Lost worlds: New York State’s ancient fossil forest

Goldring’s ’the world’s oldest fossil forest’, famously the subject of an innovative exhibit at New York State Museum in the 1920s, was discovered during stone quarrying for the Gilboa dam and reservoir in Schoharie County, New York. Palaeontologist Winifred Goldring undertook the scientific description and illustration of in-place Eospermatopteris stumps and speculated on their significance. The original publications continue to influence views on the origin of forest ecosystems. The quarry was backfilled and remained inaccessible for 90 years, but in 2010 Stein et al. located the original ancient forest soil surface and mapped part of the site. Instead of one kind of tree, they found three, with evidence of spacing and biotic interactions between surprisingly different plant forms. These discoveries should have a major impact on interpreting further fragmentary fossil evidence of these early forests. 




